

上海城市规划

2016 总第126期

主管 上海市规划和国土资源管理局

主办 上海市城市规划设计研究院

中国科技核心期刊

1

SHANGHAI URBAN PLANNING REVIEW 精心规划 惠泽千秋

中国学术期刊网络出版总库全文收录 《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊 万方数据——数字化期刊群全文收录 中国核心期刊(遴选)数据库全文收录
美国《乌利希期刊指南》(Ulrich's Periodicals Directory)收录期刊 中国工程咨询行业十佳报刊

本期主题：韧性城市





韧性城市

- 1 上海城市安全与综合防灾系统研究 刘敏 王军 殷杰 权瑞松 余柏菡 唐曦 张昆 陈睿山
9 上海海绵城市规划建设策略研究 戴慎志
13 从综合防灾到韧性城市：新常态下上海城市安全的战略构想 石婷婷
19 韧性城市规划理论与方法及其在我国的应用——以合肥市市政设施韧性提升规划为例 吴浩田 翟国方
26 气候变化与韧性城市发展对策研究 王祥荣 谢玉静 徐艺扬 鲁逸 李昆
32 垃圾填埋场用地的规划修复与再生——基于慢性技术灾害视角的欧美案例研究 陈亮 黄怡
41 韧性理论视角下的城市安全减灾 郭小东 苏经宇 王志涛
45 基于STEPS的历史地段火灾疏散模拟研究 朱劼

规划实践

- 51 海绵城市实施途径及规划应对策略研究——以宁波市为例 叶晓东
58 生态文明理念下人居体系规划对策研究——以仙居县为例 郑晓军

亚洲城市

- 64 交通需求管理的理论剖析及应用——以香港红隧为例 王思齐

城市研究

- 72 老年人日出行行为的影响机制研究——以上海中心城区为例 黄建中 吴萌 肖扬
77 乌鲁木齐市老城区更新规划探索 杨莉
85 上海城市副中心地铁站点区域商业空间使用和步行路径 庄宇 姚以倩
89 基于城乡人口流动视角的半城市化地区人口城镇化研究——对扬州市郊区的实证 陈佳旻 罗小龙 何瑞雯 陈眉舞
94 上海市杨浦区面向2040年建设大学型城区的思路与对策探讨 王颖 程相炜 郁海文 封海波 郑国栋
100 国家级经济技术开发区转型发展的路径思考——以上海金桥经济技术开发区为例 任千里 刘旭辉 忻隽 朱荔玉
106 城市三维规划仿真的研究与实践——以厦门市三维仿真规划应用为例 康静

村庄规划

- 111 村庄规划实施中的土地产权问题研究——基于上海市案例的分析 樊保军
118 城乡统筹背景下上海市村庄体系规划的思考 周晓娟

规划信息

124

本刊启事

1. 作者投稿不得侵犯他人著作权。
2. 本刊所发文章仅代表作者观点。欢迎对本刊所登文章开展学术批评和讨论。
3. 本刊对来稿保留修改权，对所发文章享有中文专有出版权（含数字出版权），请勿一稿多投。如有异议，请事先声明。
4. 本刊文章不得擅自转载。若需转载，必须事先征得本刊编辑部和作者同意。
5. 限于人力和物力，来稿一律不退，敬请作者自留底稿。
6. 读者所订杂志如有装订、印刷质量问题，请与印刷厂联系。



RESILIENT CITY

- 1 Study on the Urban Safety and Comprehensive Disaster Prevention in Shanghai LIU Min, WANG Jun, YIN Jie, QUAN Ruisong, YU Bolang, TANG Xi, ZHANG Kun, CHEN Ruishan
- 9 Research on the Planning and Construction Strategy of Sponge City in Shanghai DAI Shenzhi
- 13 From Comprehensive Defense to Resilient Cities: Strategic Conception of Shanghai's City Security in the New Normal SHI Tingting
- 19 Resilient City Planning Theory and Method and Its Practice in China: A Case Study of the Improvement Planning of Hefei Infrastructure's Resilience WU Haotian, ZHAI Guofang
- 26 Studies on the Climate Change and Development Strategy for Resilient City WANG Xiangrong, XIE Yujing, XU Yiyang, LU Yi, Li Kun
- 32 Planning Remediation and Regeneration for Landfill Sites: European and American Case Studies Based on the Perspective of Slow-motion Technological Disasters CHEN Liang, HUANG Yi
- 41 Urban Safety and Disaster Prevention under the Perspective of Resilience Theory GUO Xiaodong, SU Jingyu, WANG Zhitao
- 45 Research on Evacuation Simulation in Historic District Based on STEPS ZHU Yan

PLANNING PRACTICE

- 51 Study of Implementation Approach and Measures for Urban Planning of the Sponge City: A Case Study of Ningbo YE Xiaodong
- 58 Analysis on Residential System Planning and Strategy Based on Ecological Civilization: A Case Study of Xianju ZHENG Xiaojun

ASIAN CITY STUDY

- 64 Theoretical Analysis and Application of Traffic Demand Management: A Case Study of Hong Kong Cross-Harbour Tunnel WANG Siqi

URBAN RESEARCH

- 72 The Mechanism of the Elderly's Daily Travel Behavior: Evidence from Shanghai Central City HUANG Jianzhong, WU Meng, XIAO Yang
- 77 Study on Urban Regeneration in Urumqi Old Town YANG Li
- 85 Commercial Space Use and Walking Path in Metro Station Areas of Shanghai Sub-Center ZHUANG Yu, YAO Yiqian
- 89 Urbanization in Peri-urban Area Based on a View of Urban-rural Population Flows: A Case Study of Yangzhou CHEN Jiamin, LUO Xiaolong, HE Ruiwen, CHEN Meiwu
- 94 The University-city Construction Ideas and Countermeasures of Yangpu District, Shanghai for 2040 WANG Ying, CHENG Xiangwei, YU Haiwen, FENG Haibo, ZHENG Guodong
- 100 Strategic Thinking on the Transformation and Development of the National Economic and Technological Development Zones: A Case Study of Shanghai Jinqiao Economic and Technology Development Zone REN Qianli, LIU Xuhui, XIN Jun, ZHU Liyu
- 106 Research and Practice on the Three-dimensional Simulation of Urban Planning: A Case Study of Xiamen KANG Jing

RURAL PLANNING

- 111 Study on the Land Property Right in the Implementation of Village Planning: An Analysis Based on the Case of Shanghai Suburb FAN Baojun
- 118 Study on Shanghai Village System Planning under the Background of Balancing Urban and Rural Development ZHOU Xiaojun

URBAN PLANNING INFO

124

NOTICE

1. The authors shall not infringe copyright.
2. The articles represent the views of the authors. Comments and academic criticism of any kind are highly appreciated.
3. The editorial department reserves the right of amending the articles and Chinese copyright (including digital copyright). Please do not duplicate submission. If you have any questions, please advance statement.
4. If reprinting is required, agreement from the editorial department and the author is kindly requested.
5. Due to limited human and material resources, contributions will not be sent back.
6. For binding and printing issues, please contact the printing house.

目 2016年第2期要目预告

主题：城乡治理

基于生活圈的城乡管治理论研究 | 刘云刚 侯璐璐

转型中国的城市社区治理研究 | 陈广宇 罗小龙 应婉云

优化村社治理结构与农村存量建设用地的国际经验借鉴 | 郭炎 肖扬 李志刚



编辑出版：《上海城市规划》编辑部 地址：中国上海铜仁路333号 邮编：200040 电话：021-62473288-2303/2305

中国标准连续出版物号：ISSN 1673-8985 广告经营许可证号：3100620110001 定价：30.00元

CN 31-1706/TU

万方数据

ISSN 1673-8985

